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 Haderslev Kommune 

Sct. Severin Børnehuse 

Thrigesvej 51 

6100 Haderslev 

 

Direkte tlf. 743 45345 

henj@haderslev.dk 

 

 

 

16. juni 2023   

 

Referat fra forældrebestyrelsesmøde 
Tirsdag, den 6. juni 2023 

 
 

Fraværende 

Louise Otte, Tina Rinke Krogh og Mie Maidstone 

Referent 

Ditte Andersen / Henrik E. Jensen 
 

Dagsorden 

1. Informationer fra institutionen 

• Børnetal og økonomi 

• Status på ny institution 

• Andet 

2. Øvebaner fra afdelingerne 

3. Evt. informationer fra forældrebestyrelsen 

4. Det videre arbejde med lokale mål i forhold til styrkelse af almenområdet 

5. Fastlæggelse af åbningstider og lukkedage for 2024 

6. Planlægning af forældremøder (form og indhold) / valg til forældrebestyrelse 

7. Forældreinformation (ændringer / tilføjelser) 

8. Forældrekommunikation  

9. Eventuelt 

Referat 

Ad. 1 

Børnetal og økonomi 

Børnetallet i Rosengården er blevet stabiliseret, og andelen af vuggestuebørn samtidigt er steget, 

styrker det økonomien i forhold til seneste opfølgning. 

 

Fra den 1. januar 2024 ændres praksis i forhold til hvornår et barn kategoriseres som et vugge-

stuebarn, og hvornår det kategoriseres som et børnehavebarn. Ændringen er lavet for at matche 

kategoriseringen i lov om minimumsnormering, hvor et barn overgår til at være børnehavebarn når 

det fylder 3 år. I Haderslev Kommune ligger grænsen pt. ved 2 år og 10 måneder. 

 

For Sct. Severin Børnehuse kan/vil det medføre små ændringer. Teoretisk set vil det give lidt færre 

børn, men da vi i 3 af vore afdelinger har flere børn på venteliste end vi har pladser, vil det i prak-

sis ikke få den store betydning. Til gengæld vil vores økonomiske tildeling stige lidt, da børn tæller 

som vuggestuebørn 2 måneder længere end nu. 
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Status på ny institution 

Kontrakten på den nye afdeling på Thrigesvej 51 er nu underskrevet. Institutionen opføres i to eta-

ger, med et samlet areal på cirka 1500 kvadratmeter og med plads til 140 børn og 34 medarbej-

dere. Byggeriet har været i udbud og skal bygges af Bo Michelsen A/S. 

 

Planlægningsarbejdet er i gang, og fra november/december skal børn og voksne fra Rosengården 

genhuses i en midlertidig institution, der opføres på et ledigt areal ved idrætscentret. Herefter går 

nedrivning og nybyggeri i gang, og den nye institution forventes at stå færdigt i maj 2025. Så snart 

den præcise flyttedato kendes, vil der blive arbejdet videre med planen for nedpakning, flytning og 

opstart ved Idrætscentret. 

 

Der skal findes et nyt navn til afdelingen, og lige efter sommerferien igangsættes der derfor en 

navnekonkurrence, hvor alle med tilknytning til institutionen, kan komme med bud. Det vil blive 

forældrebestyrelsen der udpeger vinderen.  

Andet 

Intet til referat 

Ad. 2 

Ejsbølhus; Til vores selvevaluering af det pædagogiske grundlag blev det tydeligt at der er et fælles 

arbejdspunkt, som er børneperspektiv og børneinddragelse. Der er individuelle øvebaner på vej, 

men det kunne være interessant at få nogle forældreperspektiver også.  

 

Rosengården: Øvebane hvor der lyttes efter og lyses på vuggestuebørnenes initiativer. Initiativerne 

bliver nedskrevet og der bliver fulgt, hvor det er muligt. 

Ad. 3 

Intet til referat 

Ad. 4 

Det blev besluttet at der indkaldes til et ekstra forældrebestyrelsesmøde i oktober, hvor eneste 

punkt på dagsordenen er udarbejdelse af lokale mål i forhold til styrkelse af almenområdet  

 

Inden mødet samler/udarbejder ledelsen materiale med definitioner af begreber, samt forslag til 

hvilken data der kan anvendes understøttelse af den fremadrettede opfølgning. 

Ad. 5 

Indstillingen til Haderslev Kommune er, at der i Sct. Severin Børnehuse afholdes 6 lukkedage i 

2024; 10/5, 23/12, 24/12, 27/12, 30/12 og 31/12.  

 

Mulighederne for i fremtiden at bruge grundlovsdag som lukkedag blev drøftet. Dagen er ikke 

nævnt som en mulighed i den gældende rammesætning, men Henrik vil undersøge sagen.  

Ad. 6 

Valg til forældrebestyrelsen gennemføres igen i år, som en elektronisk afstemning på Aula. Henrik 

udsender yderligere information sidst i august, og det er her I som forældre kan tilkendegive, om I 

ønsker at opstille forældrebestyrelsen.  

 

Forældremøder afholdes afdelingsvis i september, og indkaldelser og dagsordener udarbejdes lo-

kalt. Forældrebestyrelsen drøftede hvilke emner der kunne være interessante:  

• Drøftelse af hvad øvebaner er - udfolde begrebet og arbejdsgangen. 

• Flytning og strukturændring i rosengården (kun i afd. Rosengården) 
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Ad. 7 

Forslag til rettelser blev drøftet, og ud fra disse er hjemmesiden efterfølgende blevet opdateret. 

Ad. 8 

Forældrekommunikation og -information blev drøftet. Det er et komplekst emne, hvor der ikke kan 

laves en entydig handleguide på, hvornår og hvordan der skal kommunikeres og informeres, når 

ting går i hårdknude – eksempelvis i forhold til udadreagerende børn, der kan fylde meget i en bør-

negruppe. 

 

Essensen af drøftelsen blev, at det i forhold til kommunikation og -information, er bedre at handle 

for tidligt end for sent og at det er bedre at handle for meget end for lidt.  

Ad. 9 

Intet til referat 

 

 


